
Sorin Preda, Global Vision:
"Este imperativ sã
continuãm sã dezvoltãm
infrastructura"

R
omânia ºi-a atins deja
potenþialul de creºtere
dintr-o anumitã pers-
pectivã, iar aproximativ
80% din PIB-ul þãrii este
generat de primele zece

oraºe, fapt care reprezintã atât po-
tenþial, cât ºi provocãri, este de
pãrere Sorin Preda, fondator ºi CEO
al Global Vision.

Vorbind la conferinþa SEE Pro-
perty Forum 2023, desfãºuratã
luna trecutã, la Bucureºti, domnia
sa a declarat: "Este imperativ sã
continuãm sã dezvoltãm infra-
structura ºi sã extindem investiþii-
le în noi oraºe. Costul capitalului
ºi aºteptãrile investitorilor noºtri
au suferit schimbãri semnificati-
ve".

La rândul sãu, Andrei Vãcaru,
Head of Capital Markets CEE la iO
Partners, a punctat cã diversifica-
rea este esenþialã pentru investi-
torii din România care ar putea
privi oraºele secundare, dar existã
mai multe oportunitãþi ºi în regiu-
ne.

Participanþii la eveniment au
concluzionat cã, în Europa Cen-
tralã ºi de Est (ECE), investiþiile
imobiliare continuã în ciuda înce-
tinirii economiei, birourile ºi indu-
stria fiind unele dintre segmente
cu o cerere crescutã ºi volume de
tranzacþii mai mari.

Tim Wilkinson, ºeful diviziei de
Achiziþii Europene din cadrul Gru-
pului Indotek, a declarat cã, în
prezent, se observã un sentiment
diferit faþã de clasele de active, iar
întrebarea care apare este cum va
fi alocat capitalul pe piaþã.

Victor Constantinescu, Mana-
g i ng P ar t ne r la R om âni a &
Co-Head of Real Estate, Kinstellar
a explicat cã au apãrut ezitãri cu
privire la preþul activelor imobilia-
re în ECE, dar existã capital care
urmeazã sã fie desfãºurat în regiu-
ne. Domnia sa a adus în atenþie
producþia ca fiind unul dintre seg-
mentele care conduc cererea
pentru imobiliare.

Gijs Klomp, Business Develop-
ment Manager la WDP, a apreciat
cã sectorul industrial înregistrea-
zã o cerere mare din partea zonei
de producþie, în special datoritã
tendinþei de nearshoring. Klomp a
spus cã aceastã creºtere a fost
gradualã, deoarece companiile au
nevoie de mai mult timp ca sã se
mute.

Aurelia Luca, EVP Operations
Ungaria ºi România în cadrul
Skanska, a subliniat cã piaþa biro-
urilor evolueazã, dar încã este o
investiþie bunã ca clasã de active.
Aurelia Luca a adãugat cã politica
de mediu joacã un rol strategic în
discuþiile despre tranzacþii.

În cadrul SEE Property Forum
2023 au fost înmânate ºi Premiile
Property Forum din acest an, care
au acoperit 15 categorii. Au fost
premiate cele mai bune proiecte
imobiliare, cele mai de impact
tranzacþii ºi cele mai inspiraþiona-
le personalitãþi ale pieþei rom-
âneºti.
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Piaþa imobiliarã

Juraj Kotian, Head of CEE Macro/Fixed Income Research Erste Group
Bank AG: "Deºi inflaþia ºi ratele sunt în scãdere în regiune, creºterea va
fi moderatã anul viitor, rãmânând în urma revenirii obiºnuite dupã
recesiune".

James Dearsley, antreprenor, liderul internaþional al transformãrii
imobiliare: "Sunt contraste puternice pe termen scurt, dar oportunitã-
þile rãmân un fundament puternic pe care regiunea le are de oferit.
Reglementarea este o preocupare de bazã, în special în legislaþia ESG,
despre care toatã lumea trebuie sã realizeze cã nu va face decât sã se
întãreascã".

Sorin Preda, fondator ºi CEO al Global Vision. Sursa foto: globalvision.ro


